



INTERNATIONAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS  
ASSOCIATION INTERNATIONALE DES JEUNES AVOCATS

[www.aija.org](http://www.aija.org)

## 5<sup>th</sup> AIJA Annual Competition Conference 2016: Competition Law Developments in Technology, Media and Telecommunications

5<sup>ème</sup> conférence annuelle AIJA en droit de la concurrence 2016:  
les développements récents du droit de la concurrence en matière de  
technologie, médias et télécommunications

3-5 March 2016  
3-5 mars 2016

**Valencia**

SPAIN



With the support of / Avec le soutien de :

**GARRIGUES**



ROCA JUNYENT The logo for Roca Junyent features the letters "R.J." above "A&A".

**SCHELLENBERG  
WITTMER**



# Introduction



AIJA IS THE ONLY GLOBAL ASSOCIATION DEVOTED TO LAWYERS AND IN-HOUSE COUNSEL AGED 45 AND UNDER. AIJA, THROUGH A WIDE RANGE OF MEETINGS, SEMINARS, LAW COURSES AND ADVOCACY, PROMOTES PROFESSIONAL COOPERATION AND FRIENDSHIP AMONG YOUNG, CAREER BUILDING LEGAL PROFESSIONALS AROUND THE WORLD.

INTRIGUED BY ISSUES ON THE CUTTING EDGE OF INTERNATIONAL LAW? INTERESTED IN BUILDING AN INTERNATIONAL PRACTICE? EAGER NOT ONLY TO BECOME PART OF A NETWORK OF THOUSANDS OF CAREER BUILDING LAWYERS AND IN-HOUSE COUNSEL FROM ALL OVER THE WORLD, BUT ALSO, WITH A LITTLE EFFORT, TO BECOME THEIR FRIENDS? KEEN TO GO TO SEMINARS RUN BY ENTHUSIASTIC PROFESSIONALS WHO WILL SHARE THEIR IDEAS AND INVOLVE YOU IN DISCUSSIONS ON THE LATEST DEVELOPMENTS IN LAW AND BUSINESS? THEN AIJA IS YOUR ASSOCIATION.

AIJA GIVES LEGAL PROFESSIONALS AN EXCELLENT OPPORTUNITY TO CONTRIBUTE TO IMPORTANT TOPICS CONCERNING THE PROFESSION IN AN INTERNATIONAL ENVIRONMENT. WITHIN AIJA, LAWYERS AND IN-HOUSE COUNSEL CAN SHARE VIEWS AND EXPERIENCES WITH OTHER COLLEAGUES FROM AROUND THE WORLD AND ENHANCE THEIR PROFESSIONAL SKILLS. WE FOCUS NOT ONLY ON LEGAL SKILLS, BUT EQUALY IMPORTANTLY ON CONTRIBUTING TO THE BROADER PROFESSIONAL DEVELOPMENT OF OUR MEMBERS, WHICH IS OF PARAMOUNT IMPORTANCE TO THE 21ST CENTURY LAWYER AND INCLUDES NEGOTIATION AND MANAGEMENT SKILLS AND THE ABILITY TO WORK IN A MULTI-CULTURAL ENVIRONMENT. BY JOINING AIJA YOU WILL BENEFIT FROM THE INPUT OF, AND DISCUSSIONS WITH, COLLEAGUES ON AN EQUAL FOOTING. WE DO NOT "LECTURE" — WE "SHARE, LEARN AND BENEFIT".

DEFENDING THOSE PRINCIPLES, WHICH ARE AN INTEGRAL PART OF THE LEGAL PROFESSION WORLDWIDE, AIJA IS ALSO COMMITTED TO THE DEFENCE OF HUMAN RIGHTS AND THE SOCIAL RESPONSIBILITY OF LEGAL PROFESSIONALS.

Technological developments and changing landscapes in the media and telecoms sector have been a challenge for competition lawyers and competition authorities for many years. Similar to Moore's law on the evolution of the technological development of microprocessors, the fields of application between competition law and technology seem to develop exponentially. The AIJA 2016 annual competition law event will take a close look at some of the most recent developments at the intersection of technology and competition law.

Attending this event will grant you CLE/CPD credits in most jurisdictions.



# Introduction

Les développements technologiques et les changements dans les secteurs des médias et des télécommunications sont un défi pour les juristes et les autorités de la concurrence depuis plusieurs années. Conformément à la loi de Moore relative à l'évolution du développement technologique des microprocesseurs, les champs d'application du droit de la concurrence en matière technologique semblent se développer de façon exponentielle. La conférence annuelle de l'AIJA en droit de la concurrence pour 2016 se penchera donc sur les développements les plus récents au croisement de la technologie et du droit de la concurrence.

**En participant  
à cet événement,  
vous bénéficierez  
de crédits CLE/CPD  
dans la plupart des  
juridictions.**



L'AIJA EST LA SEULE ASSOCIATION MONDIALE CONSACRÉE AUX AVOCATS ET JURISTES D'ENTREPRISES DE MOINS DE 45 ANS. EN PROPOSANT UN LARGE CHOIX DE RÉUNIONS, SÉMINAIRES, COURS DE DROIT ET DE PLAIDOIRIE, L'AIJA ENCOURAGE LA COLLABORATION ET L'AMITIÉ ENTRE LES JEUNES QUI FONT CARRIÈRE DANS LES PROFESSIONS JURIDIQUES DANS LE MONDE ENTIER.

CURIÉUX DES DERNIERS DÉVELOPPEMENTS DU DROIT INTERNATIONAL ? INTÉRESSÉ PAR LA CRÉATION D'UN CABINET INTERNATIONAL ? ENTHOUSIASTE À L'IDÉE DE NE PAS SEULEMENT FAIRE PARTIE D'UN RÉSEAU DE MILLIERS D'AVOCATS OU DE JURISTES DÉMARRANT LEUR CARRIÈRE DANS LE MONDE ENTIER, MAIS DE FAIRE UN PETIT EFFORT POUR DEVENIR LEUR AMI ? ATTRIÉ PAR DES SÉMINAIRES ANIMÉS PAR DES PROFESSIONNELS ENTHOUSIASTES QUI PARTAGENT LEURS IDÉES AVEC VOUS ET VOUS FONT PARTICIPER AUX DISCUSSIONS SUR LES DERNIÈRES AVANÇEES EN DROIT DES AFFAIRES ? ALORS L'AIJA EST VOTRE ASSOCIATION.

L'AIJA OFFRE AUX PROFESSIONNELS DU DROIT UNE EXCELLENTE OPPORTUNITÉ DE CONTRIBUER DANS UN ENVIRONNEMENT INTERNATIONAL AUX SUJETS IMPORTANTS QUI CONCERNENT LA PROFESSION. AU SEIN DE L'AIJA, AVOCATS ET JURISTES D'ENTREPRISES PARTAGENT LEURS AVIS ET LEURS EXPÉRIENCES AVEC D'AUTRES COLLEGUES DU MONDE ENTIER ET AMÉLIorent LEURSAPTITUDES PROFESSIONNELLES. NOUS NE METTONS PAS SEULEMENT L'ACCENT SUR LES COMPÉTENCES LÉGALES MAIS AUSSI SUR DES ASPECTS TELS QUE LA NÉGOCIATION, LA CAPACITÉ DE GESTION ET L'APTITUDE À TRAVAILLER DANS UN ENVIRONNEMENT MULTICULTUREL, QUI SONT TOUT AUSSI IMPORTANTS POUR LE DÉVELOPPEMENT PROFESSIONNEL DE NOS MEMBRES, ET QUI CONSTITUENT DES COMPÉTENCES PRIMORDIALES POUR UN AVOCAT AU 21<sup>e</sup> SIÈCLE. EN REJOIGNANT L'AIJA, VOUS BÉNÉFICIEZ DES IDÉES DE VOS COLLEGUES ET DE DISCUSSIONS AVEC EUX SUR UN PIED D'ÉGALITÉ. NOUS NE « DONNONS PAS DE LEÇONS » — NOUS « PARTAGEONS, NOUS APPRENONS ET NOUS EN TIROIRS BÉNÉFICE ».

TOUT EN DÉFENDANT LES PRINCIPES QUI FONT PARTIE INTÉGRANTE DES PROFESSIONS JURIDIQUES PARTOUT DANS LE MONDE, L'AIJA EST AUSSI UN ARDENT DÉFENSEUR DES DROITS DE L'HOMME ET DE LA RESPONSABILITÉ SOCIALE DES PROFESSIONS JURIDIQUES.



# Program

## Thursday, 3 March 2016

- 20.00 **Welcome drinks at the Hotel Ayre Hotel Astoria Palace**  
Plaça Rodrigo Botet, 5, 46002 València,  
21.00 Welcome dinner at Mar de Avellanas (optional)  
Carrer de les Avellanes, 9, 46003 València

## Friday, 4 March 2016

- 08.30 Registration  
**09.00 Welcome remarks**  
by conference chairs and  
**Orsolya Görgényi**, Szecskay Attorneys at Law, Budapest, Hungary,  
President of AIJA  
**09.15 Session One: Unilateral Conduct in TMT Cases**  
TMT markets are generally driven by network externalities and scale economies and as such, they display an inherent trend to concentration and "winner takes all" market dynamics. This session intends to explore recent developments in this exciting and key area including, although not limited to, the Google and standard essential patents cases.  
*Moderator: Pedro Callol*, Callol, Coca & Asociados, Spain  
*Speakers:*  
**Daniel Escoda** (Head of Competition, Telefonica, Spain)  
**Anna Morfey** (Hausfeld, UK)  
**Patrick Bock** (Cleary Gottlieb Steen & Hamilton, Germany)  
**Nadine Herrmann** (Quinn Emanuel Urquhart & Sullivan, Germany)  
10.45 Coffee/tea Break  
**11.15 Session Two: Digital Single Market: What does this mean for competition law practice**  
The European Commission under its president Jean-Claude Juncker has made it a priority to create a Digital Single Market: "making the EU's single market freedoms "go digital", and boosting growth and jobs on our continent." Following this strategy, the competition commission has already released plans to start a sector inquiry into the e-commerce market. This session will highlight, what consequences might result from that sector inquiry and what else competition practitioners might have to be aware of under this new strategy.  
*Moderator: Cristina Hernandez-Marti Perez* (Hernandez-Marti Abogados, Spain)  
*Speakers:*  
**Alessio Aresu** (Latham & Watkins, Belgium)  
**Gönenç Gürkaynak**, (ELIG, Attorneys-at-Law, Turkey)  
**Thierry de Bovis** (Jeantet Associés, France)  
**Carel Maske** (Microsoft, Belgium)  
12.45 Lunch  
13.45 "La Mascleta": We will enjoy the festivities at Plaza del Ayuntamiento  
**14.30 Session Three: E-Books and book price-fixing: cultural versus competition aspects**  
The E-book cases in the USA and the EU raised questions about resale price maintenance, and most favoured nation clauses, and may have potential implications for some European countries' legal book price fixing systems. This panel will elaborate the details of these cases, and will discuss the lessons to be learned from them in terms of resale price maintenance and most favoured nation clauses. The panel will analyse the extent to which the decisions have consequences for the book publishing industry, in particular in those countries where book price fixing systems exist and apply to E-books in particular.  
*Moderator: Aurélien Condomines* (Aramis, France)  
*Speakers:*  
**Tim Raats** (BarentsKrans, The Netherlands)  
**Fabio Babey** (Agon Partners, Switzerland)  
**Olivier N. Antoine** (Crowell & Moring, USA)  
**Nigel Seay** (Travers Smith, UK)  
**Krzysztof Kanton** (SKS Legal, Poland)  
16.00 Coffee/tea Break

## 16.30- Session Four: Telecoms and Media Mergers

- 18.00** The European Commission has for the last decade stated on various occasions that the European telecommunications industry should be allowed to consolidate to improve economies of scale and scope. Recent transactions subject to merger review in Europe involving telecommunications, media and technology operators have raised concerns about overlaps and portfolio effects. This session intends to look at those transactions, the competitive issues involved, and the solutions implemented by competition authorities in Europe.

*Moderator: Anna Blume Huttenlauch* (Freshfields Bruckhaus Deringer LLP, Germany)

*Speakers:*

- Thomas De Meese** (Crowell & Moring, Belgium)  
**Andrew Ward** (Cuatrecasas, Gonçalves Pereira, Spain)  
**Pablo Figueroa** (Gibson, Dunn & Crutcher LLP, Belgium)  
**German Zakharov** (Alrud, Russia)

- 20.00 Welcome drinks at the Valencia Bar Association  
Valencia Young Lawyers Section will welcome AIJA members.  
21.00 Dinner and Party at Mirador de Comedias  
Calle Comedias, 7, 46003 València

## Saturday, 5 March 2016

### 10.00 Session Five: Media Content Licensing and Competition Law

Media content licensing can display various features that raise questions from the competition enforcement standpoint. On the one hand, technology works seamlessly regardless of frontiers, whereas intellectual property rights are regulated and enforced largely along national lines. On the other hand, high quality media content is scarce and business strategies regarding premium media content can have the effect of favouring monopolization. This session will discuss how competition law can strike the right balance between the various interests involved.

*Moderator: Eva Bonacker* (SKW Schwarz, Germany)

*Speakers:*

- Prof. Pablo Ibáñez Colomo** (LSE, UK)  
**Tsuyoshi Ikeda** (Mori Hamada & Matsumoto, Japan)  
**Roberto Vallina**, (Roca Junyent, Spain)  
**Axel Beckmerhagen** (Sullivan & Cromwell, UK)

- 11.30 Coffee/tea Break

### 12.00 Session Six: Big Data and Artificial Intelligence: A new frontier for competition law?

Big Data could change the way we think about certain industries. Authorities and academics raise concerns, whether novel competition law and privacy issues may arise on the basis of ownership, access and use of big data, and whether antitrust policy should care about privacy and consumer protection. In addition, algorithms and (in the future) artificial intelligence (AI) are used in order to monitor customers' and competitors' activities, accumulate data and react to market changes in real-time. Algorithms created to optimise individual price settings by companies are able to discriminate price and make accurate predictions and decisions learning from previous situations. This session aims to understand if and to what extent these developments could raise antitrust concerns.

*Moderator: David Mamane* (Schellenberg Wittmer, Switzerland)

*Speakers:*

- Jens Steger** (Kaye Scholer, Germany)  
**Simone Gambuto** (Macchi di Cellere Gangemi, Italy)  
**Alfonso Lamadrid** (Garrigues, Belgium)  
**Peter Picht** (Max-Planck-Institut für Innovation und Wettbewerb, Germany)

- 13.45 "La Mascleta": We will enjoy some more festivities at Plaza del Ayuntamiento

- 14.15 Lunch

- 16.00 Valencia Tour Experience (Optional)

- 21.00 Optional Dinner

# Programme

## Jeudi 3 mars 2016

- 20h00 **Cocktail de bienvenue à l'Hotel Ayre Hotel Astoria Palace**  
Plaça Rodrigo Botet, 5, 46002 València,  
21h00 Dîner au Mar de Avellanes (payant)  
Carrer de les Avellanes, 9, 46003 València

## Vendredi 4 mars 2016

- 08h30 Enregistrement à l'Hotel Ayre Hotel Astoria Palace  
**09h00 Remarques introductive**  
par les organisateurs et le président de l'AIJA  
**Orsolya Görgényi**, Szecskay Attorneys at Law, Budapest, Hongrie  
**09h15 Pratiques unilatérales sur les marchés TMT**  
Les marchés TMT sont généralement caractérisés par l'existence d'effets de réseau et d'économies d'échelle et, de ce fait, ils présentent une tendance à la concentration et à une dynamique "winner takes all". Cette session explorera les développements récents dans ce secteur passionnant et clé, notamment concernant l'affaire Google et les affaires relatives aux brevets essentiels.  
*Modérateur : Pedro Callol* (Callol, Coca & Asociados, Espagne)  
*Panel : Daniel Escoda* (Responsable concurrence, Telefonica, Spain)  
**Anna Morfey** (Hausfeld, RU)  
**Patrick Bock** (Cleary Gottlieb Steen & Hamilton, Allemagne)  
**Nadine Herrmann** (Quinn Emanuel Urquhart & Sullivan, Allemagne)  
10h45 Pause Café  
**11h15 Que représente le marché numérique unique en droit de la concurrence**  
La Commission européenne, sous la présidence de Jean-Claude Juncker, a fait de la création d'un marché unique numérique une priorité, en faveur de la croissance économique et de l'emploi. Dans le cadre de cette stratégie, la Commission a entamé une enquête sectorielle dans le secteur du e-commerce. Cette session soulignera les conséquences qui peuvent résulter de cette enquête et les facteurs dont les praticiens du droit de la concurrence doivent tenir compte dans ce contexte.  
*Modérateur : Cristina Hernandez-Marti Perez* (Hernandez-Marti Abogados, Espagne)  
*Panel :*  
**Alessio Aresu** (Latham & Watkins, Belgique)  
**Gönenç Gürkaynak**, (ELIG, Attorneys-at-Law, Turquie)  
**Thierry de Bovis** (Jeantet Associés, France)  
**Carel Maske** (Microsoft, Belgique)  
12h45 Déjeuner  
13h45 "La Mascleta" – festivités de Valence  
Sur la Plaza del Ayuntamiento  
**14h30 E-Books et le prix des livres: culture et concurrence**  
Les affaires relatives à l'E-book aux USA et dans l'UE ont soulevé de nombreuses questions concernant le maintien de niveaux de prix et les clauses de la nation la plus favorisée, dans un contexte qui peut impacter les systèmes de fixation des prix du livre en Europe. Cette session explorera les affaires concernées et discutera des leçons qui peuvent en être tirées concernant la fixation des prix et les clauses de parité. Le panel analysera la façon dont ces décisions peuvent impacter l'industrie du livre, en particulier dans les pays qui ont des mécanismes de fixation de prix du livre.  
*Modérateur : Aurélien Condomines* (Aramis, France)  
*Panel :*  
**Tim Raats**, (BarentsKrans, Pays-Bas)  
**Fabio Babey** (Agon Partners, Suisse)  
**Olivier N. Antoine** (Crowell & Moring, USA)  
**Nigel Seay** (Travers Smith, RU)  
**Krzysztof Kanton** (SKS Legal, Pologne)  
16h00 Pause Café

## 16h30- Télécommunications et Fusion des Médias

- 18h00** La Commission européenne a indiqué lors de la dernière décennie à plusieurs reprises que l'industrie européenne des télécommunications devait pouvoir se consolider afin de réaliser des économies d'échelle et étendre ses activités. Plusieurs opérations récentes dans le secteur des médias et des télécommunications ont toutefois soulevé des problématiques de recoulements d'activité et d'effets de portefeuille. Cette session se penchera sur les décisions rendues dans ces affaires, problématiques qu'elles ont posées et les solutions apportées par les autorités de la concurrence.

*Modérateur : Anna Blume Huttenlauch* (Freshfields Bruckhaus Deringer LLP, Allemagne)

*Panel :*

- Thomas De Meese** (Crowell & Moring, Belgique)  
**Andrew Ward** (Cuatrecasas, Gonçalves Pereira, Espagne)  
**Pablo Figueroa** (Gibson, Dunn & Crutcher LLP, Belgique)  
**German Zakharov** (Alrud, Russie)

- 20h00 Cocktail organisé par le Barreau de Valence  
La section des jeunes avocats de Valence souhaitera la bienvenue à l'AIJA  
21h00 Dîner et fête au Mirador de Comedias  
Calle Comedias, 7, 46003 València

## Samedi 5 mars 2016

### 10h00 Licences de contenu et droit de la concurrence

Les licences de contenu peuvent soulever de nombreuses questions en droit de la concurrence. D'un côté, la technologie fonctionne sans frontières, tandis que les droits de propriété intellectuelle sont régulés largement de façon nationale. D'un autre côté, le contenu de qualité est rare et les stratégies relatives au contenu premium peuvent comporter des tendances à la monopolisation. Cette session traitera de la façon dont les différents intérêts en jeu peuvent être traités de façon équilibrée.

*Modérateur : Eva Bonacker* (SKW Schwarz, Allemagne)

*Panel :*

- Prof. Pablo Ibáñez Colomo** (LSE, RU)  
**Tsuyoshi Ikeda** (Mori Hamada & Matsumoto, Japon)  
**Roberto Vallina**, (Roca Junyent, Espagne)  
**Axel Beckmerhagen** (Sullivan & Cromwell, RU)

- 11h30 Pause Café

- 12h00 Big Data: une nouvelle frontière pour le droit de la concurrence**  
Le Big Data pourrait changer la façon dont fonctionnent certaines industries. Les autorités et universitaires soulèvent la question de savoir si de nouvelles problématiques de droit de la concurrence concernant la propriété, l'accès à et l'usage de données doivent être posées et si le droit de la concurrence devrait se préoccuper de questions relevant de la protection des données personnelles et des consommateurs. Des algorithmes et l'intelligence artificielle sont ou seront utilisés pour surveiller l'activité des consommateurs et concurrents, accumuler des données et générer des comportements sur les marchés. Ce panel se préoccupera de ces questions et de la manière dont ces nouveautés pourraient soulever des questions de concurrence.

*Modérateur : David Mamane* (Schellenberg Wittmer, Suisse)

*Panel :*

- Jens Steger** (Kaye Scholer, Allemagne)  
**Simone Gambuto** (Macchi di Cellere Gangemi, Italie)  
**Alfonso Lamadrid** (Garrigues, Belgique)  
**Peter Picht** (Max-Planck-Institut für Innovation und Wettbewerb, Allemagne)

- 13h45 "La Mascleta": festivités de Valence  
Sur la Plaza del Ayuntamiento

- 14h15 Déjeuner

- 16h00 Valencia tour experience (payant)

- 21h00 Dîner (payant)



# Practical information / Informations pratiques

## Seminar Venue

### Hotel Ayre Hotel Astoria Palace

Plaça Rodrigo Botet, 5, 46002 Valencia

963 98 10 00

<http://www.ayrehoteles.com/en/hotel-astoria-palace>

## Online Registration

To register, please go to [www.aija.org/valencia](http://www.aija.org/valencia).

## Registration Fees

	≤ 17.02.2016	> 17.02.2016
AIJA Member < 35	€ 410	€ 485
AIJA Member ≥ 35	€ 460	€ 535
Non AIJA Member < 35	€ 510	€ 585
Non AIJA Member ≥ 35	€ 560	€ 635
Speaker	€ 410	€ 485
In-house Counsel	€ 410	€ 485
Accompanying person	€ 150	€ 150

Members of the Valencia Bar under 35 are allowed to register at the lowest AIJA Member fee (EUR 410 before 17.02.2016 and after EUR 485). Please contact the AIJA Office at [office@aija.org](mailto:office@aija.org).

The registration fee includes attendance at the seminar, documentation, coffee breaks, lunches on Friday and Saturday, the Friday welcome cocktail and Friday dinner.

The accompanying persons' fee includes the welcome cocktail on Friday and the Friday dinner.

Registration is considered binding immediately, but participation in the event is possible only after full payment of the registration fee.

AIJA will be pleased to provide a certificate of attendance which, subject to the exact CLE/CPD requirements, may be used to obtain the continuing legal education credits in various jurisdictions.

## Accommodation

Accommodation is not included in the registration fee and is at the participant's expense. We recommend the following hotels:

### Hotel Ayre Hotel Astoria Palace

Standard double room for single use 79,10 Euros per night and breakfast included. 10% VAT not included.

Standard double room 90,91 Euros per night and breakfast included. 10% VAT not included.

Other hotels nearby:

### Vincci Palace Hotel

<http://www.vinccipalace.com>

### Lotelito Valencia

<http://www.lotelito.com/habitaciones>

### AC Hotel Colon Valencia

<http://www.marriott.com/hotels/travel/vlcap-ac-hotel-colon-valencia>

## Language

The seminar will be held in English.

## Dress code

Business (working sessions) and smart casual (evening programme).

AIJA offers scholarships to lawyers with limited financial possibilities. Please visit [www.aija.org](http://www.aija.org) to find out more. Apply online and join this event!



# www.aija.org

## Emplacement du séminaire

### Hotel Ayre Hotel Astoria Palace

Plaça Rodrigo Botet, 5, 46002 Valencia

963 98 10 00

<http://www.ayrehoteles.com/en/hotel-astoria-palace>

## Enregistrement en ligne

Pour vous enregistrer, merci de visiter le site AIJA du séminaire:  
[www.aija.org/valecia](http://www.aija.org/valecia)

## Frais d'enregistrement

	≤ 17.02.2016	> 17.02.2016
Membre AIJA < 35	410 €	485 €
Membre AIJA ≥ 35	460 €	535 €
Non-membre AIJA < 35	510 €	585 €
Non-membre AIJA ≥ 35	560 €	635 €
Intervenant	410 €	485 €
Juriste d'entreprise	410 €	485 €
Accompagnant	150 €	150 €

Les membres du barreau de Valencia âgés de moins de 35 ans peuvent s'enregistrer au tarif Membre AIJA le plus bas (410 EUR avant le 17.02.2016 et après EUR 485). Veuillez contacter le bureau à [office@aija.org](mailto:office@aija.org)

Les frais d'enregistrement incluent la participation au séminaire, la documentation, les pauses café, les déjeuners du vendredi et samedi et le dîner du vendredi.

Les frais d'enregistrement de personnes accompagnatrices incluent le cocktail de bienvenue du vendredi et le dîner du vendredi.

L'enregistrement est considéré comme un engagement immédiat, mais la participation au séminaire n'est possible qu'après paiement complet des frais d'enregistrement.

L'AIJA se fera un plaisir de vous fournir un certificat de participation, qui, en fonction des conditions exactes des CLE/CPD, pourra être utilisé comme document officiel pour obtenir des crédits de formation continue dans diverses juridictions.

## Hébergement

L'hébergement n'est pas inclus dans les frais d'inscription et sont à la charge du participant. Nous vous recommandons les hôtels suivants :

### Hotel Ayre Hotel Astoria Palace

Standard double room à 79,10 Euros par nuit avec petit déjeuner.

10% VAT non inclus.

Standard double room à 90,91 Euros par nuit avec petit déjeuner.

10% VAT non inclus.

Autres hotels:

### Vincci Palace Hotel

<http://www.vinccipalace.com>

### Lotelito Valencia

<http://www.lotelito.com>

### AC Hotel Colon Valencia

<http://www.marriott.com/hotels/travel/vlcap-ac-hotel-colon-valencia/>

## Langue

Le séminaire se déroulera en anglais.

## Tenue vestimentaire

Pour les séances de travail, tenue de ville et, pour le programme de soirées, tenue élégante et décontractée.

L'AIJA offre des bourses d'études pour les avocats dont les moyens financiers sont limités. Plus d'informations disponibles sur [www.aija.org](http://www.aija.org). Inscrivez-vous et rejoignez-nous !

## Organizing Committee / Comité d'organisation

**Cristina Hernandez-Marti Perez**  
Hernandez-Marti Abogados, Barcelona

**Simone Gambuto**  
Macchi di Cellere Gangemi, Milano

**Eva Bonacker**  
SKW Schwarz Rechtsanwälte, Munich

**David Mamane**  
Schellenberg Wittmer, Zurich

**Pedro Callol**  
Callol, Coca & Asociados, Madrid

## AIJA Commissions responsible for the scientific program / Commissions de l'AIJA en charge du programme scientifique :

Antitrust Commission / Commission Antitrust



"Young lawyers of every country stand together. They intend to defend those principles which are common and which they consider to be indivisible from the notion of justice and law."

AIJA, Declaration of Athens. Adopted, August 27, 1966.



i am **aija**

INTERNATIONAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS  
ASSOCIATION INTERNATIONALE DES JEUNES AVOCATS